

## АННОТАЦИЯ

*Беларусь между Евросоюзом и Евразией: интеграционный выбор / Шундрик Денис Владимирович; Факультет философии и социальных наук, Кафедра социологии; науч. рук. А.Н. Данилов*

Ключевые слова: интеграция, постсоветское пространство, ЕАЭС, ЕС, интеграционные процессы, международные отношения, интеграционные предпочтения населения, внешняя политика, международные организации.

Целью работы является изучение интеграции на постсоветском пространстве и в рамках Европейского союза, как двух наиболее важных интеграционных партнеров Республики Беларусь. Объектом изучения в данной работе являются интеграционные процессы. Предмет исследования - особенности интеграционных процессов на постсоветском пространстве и в рамках Европейского Союза.

Результатом данной дипломной работы является выявление сильных и слабых сторон интеграции на постсоветском пространстве и в рамках Европейского Союза, определение особенностей реализации интеграционной политики Республики Беларусь, а также отношения граждан к интеграционному взаимодействию.

Значимость работы заключается в анализе особенностей современных интеграционных процессов и участия в них Республики Беларусь.

## ANNOTATION

*Belarus between the EU and Eurasia: the integration selection / Shundrik Denis; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Sociology; scientific. hands. AN Danilov*

Keywords: integration, post-Soviet space, the EAEC, the EU integration processes, international relations, the integration of population preferences, foreign policy, international organizations.

The aim is to study the integration of the former Soviet Union and in the European Union as the two most important partners of the integration of the Republic of Belarus. The object of study in this work is the integration processes. Subject of research - features of the integration processes on the post-Soviet space and in the framework of the European Union.

The result of this thesis is to identify the strengths and weaknesses of the integration of the former Soviet Union and in the European Union, defining features of the implementation of the Republic of Belarus integration policy, as well as citizens' attitudes to the integration cooperation.

The significance of the work lies in the analysis of the features of modern process integration and participation in the Republic of Belarus.